
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

IEDOMĀSIMIES, KA MŪSU ĒKAS 
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Šā gada 14.oktobrī Rīgā notika
konference „Energoefektivitāte 
ilgtspējīgai un noturīgai pilsētvidei”

 
Šā 2016. gada 14. oktobrī Rīgā, starptautiskajā izstāžu centrā BT1 notika Eiropas Savienības (ES) 
programmas “Apvārsnis 2020” projekta BUILD UPON 4. pasākums 
aģentūru rīkotā starptautiska konference 
noturīgai pilsētvidei”. Konference notika 12.starptautiskās enerģētikas, energoefektivitātes un vides 
tehnoloģiju izstādes “Vide un Enerģija 2016” un Rīgas Enerģijas dienu 2016 ietvaros.

Konferences mērķis bija diskutēt par aktualitātēm energoefektivitātes, ēku renovācijas un atjaunojamās 
enerģijas jomās.  

Sadarbības partneri 
LIBP ir gandarīta par iespēju piedalīties 
atbalstu un sadarbību: 

 

  
 

Latvijas Ilgtspējīgas būvniecības padome 
atbalstot ilgtspējīgas būvniecības izaugsmi 
Latvijā, 2010. gadā tika dibināta Latvijas 
Ilgtspējīgas būvniecības padome (LIBP). Tā 
apvienobūvniecības nozares profesionāļus un 
līderus – būvniekus, materiālu ražotājus, 
nevalstiskās organizācijas, profesionāļu
mācībspēkus. LIBP misija ir veicināt sabiedrības 
izpratni par ilgtspējīgu būvniecību un tās 
pielietošanas iespējām, kā arī panākt 
ilgtspējīgas būvniecības principu ieviešanu 
Latvijas būvniecības politikā un praksē. Uzzini 
vairāk: www.ibp.lv, sazinies ar mums: 
info@ibp.lv.  

 

 

ī Rīgā notika starptautiska  
konference „Energoefektivitāte – pirmais enerģijas avots   

pilsētvidei” 

2016. gada 14. oktobrī Rīgā, starptautiskajā izstāžu centrā BT1 notika Eiropas Savienības (ES) 
programmas “Apvārsnis 2020” projekta BUILD UPON 4. pasākums – sadarbībā ar Rīgas Enerģētikas 
aģentūru rīkotā starptautiska konference „Energoefektivitāte – pirmais enerģijas avots  ilgtspējīgai un 
noturīgai pilsētvidei”. Konference notika 12.starptautiskās enerģētikas, energoefektivitātes un vides 
tehnoloģiju izstādes “Vide un Enerģija 2016” un Rīgas Enerģijas dienu 2016 ietvaros. 

ences mērķis bija diskutēt par aktualitātēm energoefektivitātes, ēku renovācijas un atjaunojamās 

LIBP ir gandarīta par iespēju piedalīties šī semināra organizēšanā un pateicas partneriem par 

Latvijas Ilgtspējīgas būvniecības padome –  
atbalstot ilgtspējīgas būvniecības izaugsmi 
Latvijā, 2010. gadā tika dibināta Latvijas 
Ilgtspējīgas būvniecības padome (LIBP). Tā 
apvienobūvniecības nozares profesionāļus un 

būvniekus, materiālu ražotājus, 
nevalstiskās organizācijas, profesionāļus un 
mācībspēkus. LIBP misija ir veicināt sabiedrības 
izpratni par ilgtspējīgu būvniecību un tās 
pielietošanas iespējām, kā arī panākt 
ilgtspējīgas būvniecības principu ieviešanu 
Latvijas būvniecības politikā un praksē. Uzzini 

sazinies ar mums: 

2016. gada 14. oktobrī Rīgā, starptautiskajā izstāžu centrā BT1 notika Eiropas Savienības (ES) 
sadarbībā ar Rīgas Enerģētikas 
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noturīgai pilsētvidei”. Konference notika 12.starptautiskās enerģētikas, energoefektivitātes un vides 

ences mērķis bija diskutēt par aktualitātēm energoefektivitātes, ēku renovācijas un atjaunojamās 

organizēšanā un pateicas partneriem par 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kompleksā ēkurenovācija ir viens no nozīmīgākajiem elementiem Eiropas CO2 emisiju samazināšanai, 
energoefektivitātes uzlabošanai, jaunu darbavietu radīšanai būvniecības sektorā un labākai ēku 
BUILD UPON ir inovatīvs divu gadu Eiropas Savienības (ES)pētniecības un inovāciju programmas “Apvārsnis 2020” 
(Horizon 2020) projekts, kura mērķis ir veicināt ilgtspējīgu ēku renovācijas stratēģijuizstrādi un ieviešanu.

Projektā BUILD UPON piedalās 13 ES valstu zaļo būvniecības padomes, t. sk. Latvijas Ilgtspējīgas būvniecības padome. 
Tas vērsts uz sadarbības veicināšanu starp nozares pārstāvjiem, pieredzes apmaiņu un zināšanu pārnesi nacionālā, kā arī 
starptautiskā līmenī, lai veicinātu nacionālo renovācijas stratēģiju pilnveidošanu atbilstoši ES Energoefektivitātes 
direktīvas prasībām un nacionālajai situācijai. Plašāka informācija pieejama šeit: 

PAR PROJEKTU “BUILD UPON”

Latvijas Nacionālā renovācijas stratēģija
Savienība (ES) uzdeva katrai dalībvalstij izstrādāt “Nacionālo renovācijas stratēģiju”, t.i. ilgtermiņa stratēģiju dzīvojamo 
māju un komerciālo būvju renovācijai atbilstoši augstiem energoefektivitātes standartiem. Pirmo reizi šīs stratēģijas tika 
izstrādātas un iesniegtas Eiropas Komisijai 2014. gada 30. aprīlī, bet ik pēc trīs gadiem tās jāpārskata un 
jāpilnveido.Nākamais aktualizētās stratēģijas iesniegšanas termiņš ir 2017. gada 30. aprīlis.

Mērķtiecīgai Nacionālai renovācijas stratēģijai jāietver skaidri energo
esošajām iniciatīvām, lai mazinātu šķēršļus kvalitatīvai dziļo renovāciju veikšanai. Nepieciešamas jaunas iniciatīvas, kas 
veicina  sabiedrības un nozares dalībnieku aktīvu iesaisti, zināšanu un prasmju uzlabo
nozarē strādājošo spēju īstenot augstas kvalitātes renovāciju un ieviest jaunus finansēšanas  modeļus un iniciatīvas. ES ir 
atbildīga par 10% globālo CO2 emisiju samazināšanu, un ir viena no 175 valstīm, kas š.g. 22. aprī
ANO Vispārējās Konvencijas par Klimata Pārmaiņām ietvaros, tādējādi sniedzot ieguldījumu klimata pārmaiņu 
mazināšanai. Eiropas Savienības Energoefektivitātes direktīva ir nozīmīgākais regulējums ES 27% energoresursu 
ietaupījuma sasniegšanai līdz 2030.g. Ņemot vērā, ka apmēram 35% no ES ēkām ir vairāk nekā 50 gadus vecas, tām 
nepieciešama renovācija, lai nodrošinātu kvalitatīvus dzīves apstākļus un mūsdienīgus energoefektivitātes rādītājus.Vairāk 
informācijas šeit: http://buildupon.eu/lv/dialogue/countries/latvia/

Galvenās barjeras– projekta BUILD UPON ietvaros veiktais pētījums liecina, ka barjeras kvalitatīvas renovācijas 
īstenošanai iedalāmas piecās pamatkategorijās: 1)sabiedrības informētības un izpratnes trūkums; 2) zināšanu un prasmju 
trūkums, 3) finanšu un ekonomiskās barjeras, 4)administratīvais slogs un 5) likumdošanas un politiskās barjeras. 

Saskaņā ar Latvijas būvniecības un renovācijas sektor
svarīgi mazināt sekojošus šķēršļus: Resursu un finanšu iniciatīvu nepietiekamība; Namīpašnieku parādi un kredītsaistības; 
Grantu un kredītu ar zemām procentu likmēm ierobežota pieejamība; 
finansēšanas modeļiem un atbalsta instrumentiem; Precīzu mērķu nullei pietuvināta energoresursu patēriņa ēkām 
trūkums; Bažas par nekustamā īpašuma nodokļa pieaugumu pēc renovācijas; Ēku atbilstības energoefektivitātes
vērtēšanas nepietiekamība; Nepietiekamas iespējas izmantot Zaļā iepirkuma kritērijus attiecībā uz renovāciju; Tehniskā 
atbalsta nepietiekamība, kas noved pie zemas kvalitātes; Nepilnīgi projektu vērtēšanas kritēriji; Reģionāla un vietēja 
līmeņa stratēģiju, rīcības plānu un energoefektivitātes mērķu trūkums; Daudzdzīvokļu ēku neprasmīga pārvaldīšana; 
Zemas kvalitātes projekti un būvdarbi, un kvalitatīvas būvuzraudzības trūkums; Nepietiekams daudzums speciālistu un 
atbilstoši izglītotu darbinieku. 
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energoefektivitātes uzlabošanai, jaunu darbavietu radīšanai būvniecības sektorā un labākai ēku 
BUILD UPON ir inovatīvs divu gadu Eiropas Savienības (ES)pētniecības un inovāciju programmas “Apvārsnis 2020” 
(Horizon 2020) projekts, kura mērķis ir veicināt ilgtspējīgu ēku renovācijas stratēģijuizstrādi un ieviešanu.
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Latvijas Nacionālā renovācijas stratēģija – saskaņā ar 2012. gadā pieņemto Energoefektivitātes direktīvu, Eiropas 
(ES) uzdeva katrai dalībvalstij izstrādāt “Nacionālo renovācijas stratēģiju”, t.i. ilgtermiņa stratēģiju dzīvojamo 

māju un komerciālo būvju renovācijai atbilstoši augstiem energoefektivitātes standartiem. Pirmo reizi šīs stratēģijas tika 
sniegtas Eiropas Komisijai 2014. gada 30. aprīlī, bet ik pēc trīs gadiem tās jāpārskata un 

jāpilnveido.Nākamais aktualizētās stratēģijas iesniegšanas termiņš ir 2017. gada 30. aprīlis. 

Mērķtiecīgai Nacionālai renovācijas stratēģijai jāietver skaidri energoefektivitātes mērķi, kā arī koordinācija starp 
esošajām iniciatīvām, lai mazinātu šķēršļus kvalitatīvai dziļo renovāciju veikšanai. Nepieciešamas jaunas iniciatīvas, kas 
veicina  sabiedrības un nozares dalībnieku aktīvu iesaisti, zināšanu un prasmju uzlabošanu, kā arī nodrošina būvniecības 
nozarē strādājošo spēju īstenot augstas kvalitātes renovāciju un ieviest jaunus finansēšanas  modeļus un iniciatīvas. ES ir 
atbildīga par 10% globālo CO2 emisiju samazināšanu, un ir viena no 175 valstīm, kas š.g. 22. aprīlī parakstīja Parīzes līgumu 
ANO Vispārējās Konvencijas par Klimata Pārmaiņām ietvaros, tādējādi sniedzot ieguldījumu klimata pārmaiņu 
mazināšanai. Eiropas Savienības Energoefektivitātes direktīva ir nozīmīgākais regulējums ES 27% energoresursu 

sasniegšanai līdz 2030.g. Ņemot vērā, ka apmēram 35% no ES ēkām ir vairāk nekā 50 gadus vecas, tām 
nepieciešama renovācija, lai nodrošinātu kvalitatīvus dzīves apstākļus un mūsdienīgus energoefektivitātes rādītājus.Vairāk 

http://buildupon.eu/lv/dialogue/countries/latvia/ 

projekta BUILD UPON ietvaros veiktais pētījums liecina, ka barjeras kvalitatīvas renovācijas 
amatkategorijās: 1)sabiedrības informētības un izpratnes trūkums; 2) zināšanu un prasmju 

trūkums, 3) finanšu un ekonomiskās barjeras, 4)administratīvais slogs un 5) likumdošanas un politiskās barjeras. 

Saskaņā ar Latvijas būvniecības un renovācijas sektora ekspertu viedokli Latvijas renovācijas procesa veiksmīgai norisei 
svarīgi mazināt sekojošus šķēršļus: Resursu un finanšu iniciatīvu nepietiekamība; Namīpašnieku parādi un kredītsaistības; 
Grantu un kredītu ar zemām procentu likmēm ierobežota pieejamība; Informācijas trūkums par alternatīviem 
finansēšanas modeļiem un atbalsta instrumentiem; Precīzu mērķu nullei pietuvināta energoresursu patēriņa ēkām 
trūkums; Bažas par nekustamā īpašuma nodokļa pieaugumu pēc renovācijas; Ēku atbilstības energoefektivitātes
vērtēšanas nepietiekamība; Nepietiekamas iespējas izmantot Zaļā iepirkuma kritērijus attiecībā uz renovāciju; Tehniskā 
atbalsta nepietiekamība, kas noved pie zemas kvalitātes; Nepilnīgi projektu vērtēšanas kritēriji; Reģionāla un vietēja 

tratēģiju, rīcības plānu un energoefektivitātes mērķu trūkums; Daudzdzīvokļu ēku neprasmīga pārvaldīšana; 
Zemas kvalitātes projekti un būvdarbi, un kvalitatīvas būvuzraudzības trūkums; Nepietiekams daudzums speciālistu un 

Kompleksā ēkurenovācija ir viens no nozīmīgākajiem elementiem Eiropas CO2 emisiju samazināšanai, 
energoefektivitātes uzlabošanai, jaunu darbavietu radīšanai būvniecības sektorā un labākai ēku kvalitātei. Projekts 
BUILD UPON ir inovatīvs divu gadu Eiropas Savienības (ES)pētniecības un inovāciju programmas “Apvārsnis 2020” 
(Horizon 2020) projekts, kura mērķis ir veicināt ilgtspējīgu ēku renovācijas stratēģijuizstrādi un ieviešanu. 

UPON piedalās 13 ES valstu zaļo būvniecības padomes, t. sk. Latvijas Ilgtspējīgas būvniecības padome. 
Tas vērsts uz sadarbības veicināšanu starp nozares pārstāvjiem, pieredzes apmaiņu un zināšanu pārnesi nacionālā, kā arī 

u nacionālo renovācijas stratēģiju pilnveidošanu atbilstoši ES Energoefektivitātes 
www.buildupon.eu/lv.  

saskaņā ar 2012. gadā pieņemto Energoefektivitātes direktīvu, Eiropas 
(ES) uzdeva katrai dalībvalstij izstrādāt “Nacionālo renovācijas stratēģiju”, t.i. ilgtermiņa stratēģiju dzīvojamo 

māju un komerciālo būvju renovācijai atbilstoši augstiem energoefektivitātes standartiem. Pirmo reizi šīs stratēģijas tika 
sniegtas Eiropas Komisijai 2014. gada 30. aprīlī, bet ik pēc trīs gadiem tās jāpārskata un 

efektivitātes mērķi, kā arī koordinācija starp 
esošajām iniciatīvām, lai mazinātu šķēršļus kvalitatīvai dziļo renovāciju veikšanai. Nepieciešamas jaunas iniciatīvas, kas 

šanu, kā arī nodrošina būvniecības 
nozarē strādājošo spēju īstenot augstas kvalitātes renovāciju un ieviest jaunus finansēšanas  modeļus un iniciatīvas. ES ir 

lī parakstīja Parīzes līgumu 
ANO Vispārējās Konvencijas par Klimata Pārmaiņām ietvaros, tādējādi sniedzot ieguldījumu klimata pārmaiņu 
mazināšanai. Eiropas Savienības Energoefektivitātes direktīva ir nozīmīgākais regulējums ES 27% energoresursu 

sasniegšanai līdz 2030.g. Ņemot vērā, ka apmēram 35% no ES ēkām ir vairāk nekā 50 gadus vecas, tām 
nepieciešama renovācija, lai nodrošinātu kvalitatīvus dzīves apstākļus un mūsdienīgus energoefektivitātes rādītājus.Vairāk 

projekta BUILD UPON ietvaros veiktais pētījums liecina, ka barjeras kvalitatīvas renovācijas 
amatkategorijās: 1)sabiedrības informētības un izpratnes trūkums; 2) zināšanu un prasmju 

trūkums, 3) finanšu un ekonomiskās barjeras, 4)administratīvais slogs un 5) likumdošanas un politiskās barjeras.  

a ekspertu viedokli Latvijas renovācijas procesa veiksmīgai norisei 
svarīgi mazināt sekojošus šķēršļus: Resursu un finanšu iniciatīvu nepietiekamība; Namīpašnieku parādi un kredītsaistības; 

Informācijas trūkums par alternatīviem 
finansēšanas modeļiem un atbalsta instrumentiem; Precīzu mērķu nullei pietuvināta energoresursu patēriņa ēkām 
trūkums; Bažas par nekustamā īpašuma nodokļa pieaugumu pēc renovācijas; Ēku atbilstības energoefektivitātes prasībām 
vērtēšanas nepietiekamība; Nepietiekamas iespējas izmantot Zaļā iepirkuma kritērijus attiecībā uz renovāciju; Tehniskā 
atbalsta nepietiekamība, kas noved pie zemas kvalitātes; Nepilnīgi projektu vērtēšanas kritēriji; Reģionāla un vietēja 

tratēģiju, rīcības plānu un energoefektivitātes mērķu trūkums; Daudzdzīvokļu ēku neprasmīga pārvaldīšana; 
Zemas kvalitātes projekti un būvdarbi, un kvalitatīvas būvuzraudzības trūkums; Nepietiekams daudzums speciālistu un 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Projekta BUILD UPON publisko pasākumu cikls 

BUILD UPON projektā kopumā plānoti nacionāla, reģionāla un starptautiska līmeņa88semināri un pasākumi 13 Eiropas 
valstīs. Paredzēts, ka no 2016. gada jūnija līdz 2017. gada februārim Latvijā notiks seši BUILD UPON pasākumi, kuros 
vērtēsim renovācijas gaitu Latvijā un pieredzi citās valstīs, iesaistot ārvalstu ekspertus, kā arī izskatīsim labākos citu 
valstu piemērus renovācijas veicināšanai un centīsimies aktīvi iesaistīt būvniecības un renovācijas sektora pārstāvjus 
Renovācijas stratēģijas pilnveidošanā un īstenošanā. Projekta semināri norisināsies Rīgā, Liepājā, Jūrmalā un citur 
Latvijā. Aicinām visus interesentus aktīvi sekot līdzi informācijai par semināru norisi un piedalīties! 

Vairāk informācijas šeit: http://buildupon.eu/lv/dialogue/countries/latvia/# 

„Aptuveni 50% no Latvijas pensiju fondu 
apjoma tiek ieguldīts Latvijā, un nepieciešami 

papildus instrumenti, lai varētu veiksmīgi Latvijā 
ieguldīt arī pārējos pensiju fondu līdzekļus. 

Esam atvērti izskatīt dažādas iniciatīvas.”  

Ilze Kukute, Latvijas Komercbanku asociācija 

„Renovācijas stratēģijai un tās 
ieviešanas procesam ir jābūt 
caurspīdīgam, saprotamam un 
visaptverošam, lai uzlabotu iedzīvotāju 
dzīves apstākļus, jo tas ir mūsu mērķis.”  

Maija Križmane, Latvijas Ilgtspējīgas 
būvniecības padomes (LIBP) BUILD UPON 
projekta eksperte 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Šī konference bija līdz šim lielākais projekta BUILD UPON 
pasākums, kurā piedalījās 100 dalībnieki no Ekonomikas 
ministrijas. Vides un reģionālās attīstības ministrijas, Rīgas 
Enerģētikas aģentūras, Rīgas domes un citām Latvijas 
pašvaldībām, Rīgas Tehniskās Universitāt
Universitātes, attīstības finanšu institūcijas “Altum”, AS 
“Swedbanka”, AS “Rīgas Siltums”, AS “Latvenergo”, 
Latvijas Komercbanku asociācijas, Latvijas Būvinženieru 
savienības, būvniecības nozares, NVO un citi. 

Konferences īpašie viesi bija Rumānijas Zaļās būvniecības 
padomes pārstāve Dr. Monika Ardeleana (Monica
Ardeleanu) un Turcijas Zaļās būvniecības pārstāvis 
Ahmeds Acars (Ahmet Acar), kuri informēja konferences 
dalībniekus par labajām praksēm renovācijā un 
energoefektivitātes palielināšanā savās valstīs.

Pirmās konferences daļas galvenās tēmas bija saistītas ar 
inovatīvu pieeju un risinājumiem padziļinātai ēku 
renovācijai un energoefektivitātes uzlabošanai, ievērojot 
ilgtspējības principus.  

Konferences sākumā uzstājās Ekonomikas ministrijas 
Energoefektivitātes departamenta vadītāja Andžela 
Pētersone, kura sniedza pārskatu par efektīvas 
koģenerācijas, centralizētās siltumapgādes un dzesēšanas 
izmantošanas potenciāla novērtējums saskaņā ar ES 
Energoefektivitātes direktīvas prasībām. 

Savukārt Latvijas Ilgtspējīgas būvniecības padomes (LIBP) 
eksperte Maija Križmane iepazīstināja klātesošos ar 
Latvijas Renovācijas stratēģijas potenciālu un LIBP 
projekta BUILD UPON ietvaros īstenotos pasākumus 
rekomendāciju sagatavošanai Renovācijas stratēģijas 
jaunās versijas pilnveidošanai.  

AS Swedbank un Latvijas Komercbanku asociācijas 
pārstāve Ilze Kukute sniedza prezentāciju par aktualitātēm 
mājokļu energofektivitātes projektu līdzfinansēšanas 
jomā, bet Dr. Monika Ardeleanu dalījās ar Rumānijas 
pieredzi zaļo hipotēku izmantošanā un īpašuma nodokļa 
atvieglojumu piemērošanā renovācijas veicināšanai.

Diskusija par ēku renovācijas finansēšanas modeļiem 
turpinājās paneļdiskusijā, kas noslēdza konferences pirmo 
daļu.  
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„Zaļas un ilgtspējīgas mājas 
nenozīmē tikai enerģijas 
ietaupījumus, bet arī citus 
ieguvumus gan apkārtējai videi, 
gan iedzīvotājiem. Iegādājoties 
mājokli, svarīgs jautājums ir ne tikai 
sākotnējais ieguldījums, bet arī 
ikmēneša maksājumi visā ēkas 
kalpošanas laikā. Īstais un 
vienīgais brīdis, kad veikt gudru 
ieguldījumu, ir pašā sākumā - brīdī, 
kad tiek pieņemts lēmums par 
mājokļa iegādi.”  Dr Monica Ardeleanu
Attīstības un politikas direktore, Rumānijas 
Zaļās būvniecības padome 

„Lai gan Turcija ir daudz reižu lielāka par 
Latviju, ir novērojamas līdzības ēku 
renovācijas procesā. Renovācija un 
pilsētvides transformācija ir vienlaikus liels 
izaicinājums un lieliska iespēja attīstībai. Ēku 
renovācija ļauj ietaupīt līdz pat 75% 
enerģijas.”   Dr Ahmed Acar, Turcijas Zaļās būvniecības 
padomes projekta vadītājs 

Paneļdiskusiju papildināja Ahmets Acars, pastāstot par Turcijas 
ēku renovācijas politiku un projekta BUILD UPON veiktajām 
aktivitātēm, kā arī attīstības finanšu institūcijas ALTUM
Energoefektivitātes programmu departamenta vadītājs Ingus 
Salmiņš, kurš informēja par aktualitātēm ēku renovācijas 
finansēšanā. Paneļdiskusijas dalībnieki secināja, ka ir svarīgi 
nodrošināt efektīvu ES finansējuma izmantošanu ēku finansēšanu, 
bet jau tuvākā nākotnē jāvērtē jaunu inovatīvu finansēšanas 
risinājumu izmantošanas iespējas, ieskaitot privāto finansējumu. 

Konferences otrā daļa iesākās ar VARAM Klimata un vides 
politikas integrācijas departamenta vecākā eksperta Gustava 
Gudzuka prezentāciju, ko turpināja Zaļo tehnoloģiju inkubatora 
vadītājs Dr. Matīss Neimanis, runājot par energoefektivitātes 
uzlabošanu un jaunu inovatīvu risinājumu piesaistīšanu. Savukārt 
Rīgas Tehniskās universitātes docents Dr. Marijans
SIA ZRKF “Grein+” vadošais speciālists Armands Ķibilds prezentēja 
inovatīvas bioreaktora tehnoloģijas ieviešanu biogāzes ražošanas 
intensificēšanai, bet Rīgas Tehniskās universitātes Enerģētikas 
institūta pārstāvis Kārlis Baltputnis pastāstīja par enerģijas 
uzkrāšanas tehnoloģijām un to pielietojumu Baltijas valstīs. Rīgas 
Tehniskās Universitātes docente Dr. Laimdota Šnīdere
Rīgas tipveida dzīvojamo māju atjaunošanas nepieciešamību un 
energoefektīvas atjaunošanas iespējām. Attīstības finanšu 
institūcijas ALTUM Energoefektivitātes programmu departamenta 
vadītājs Ingus Salmiņš iepazīstināja ar Daudzdzīvokļu māju 
energoefektivitātes (DME) programmas aktualitātēm.

Otrajā konferences daļā eksperti diskutēja par tēmām, kas 
saistītas ar efektīvas centralizētās siltumapgādes nodrošināšanu, 
daudzdzīvokļu ēku fondu un kompleksas pieejas iespējām to 
renovēšanai, projektu attīstību un ilgtspējīgu pilsētvidi.
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Konferences ietvaros notika arī jau tradicionālā 
projekta BUILD UPON aptauja par Latvijas Renovācijas 
stratēģijas jaunās versijas rekomendācijām. Saskaņā ar 
aptaujas rezultātiem, konferences dalībnieki 
apstiprināja sekojošas rekomendācijas iekļaušanai 
Latvijas renovācijas stratēģijā: 

1.rekomendācija. Nepieciešams sakārtot likumdošanu 
attiecībā uz zemi zem daudzdzīvokļu ēkām. 

 

 
 

Konferences bildes pieejamas šeit:    

https://www.facebook.com/libporg/photos/?tab=
album&album_id=1227991427257608   

 

Papildu informācija un konferences materiāli šeit:  

http://ibp.lv/lv/musu-projekti/projekta-build-
upon-publisko-pasakumu-cikls/ 

 

2.rekomendācija. Jānodrošina būvgružu utilizācijas monitorings un jāmotivē atbildīgie būvuzņēmumi, būvuzraugi 
un būvgružu izvedēji, lai nodrošinātu, ka būvgruži nonāk tieši izgāztuvēs vai to pārstrādes vietās, nevis mūsu 
mežos vai citur, radot dabas piesārņojumu.  

3.rekomendācija. Jārada iespēja iedzīvotājiem un organizācijām nodot no remontiem un celtniecības pāri 
palikušos vēl noderīgos būvmateriālus īpašās savākšanas vietās, kur tos par izdevīgu cenu varētu iegādāties citi, 
kuriem šādi būvmateriāli varētu noderēt. 

4.rekomendācija. Stratēģijā jāietver konkrētas valsts plānotās iniciatīvas energoefektvitāves uzlabošanai valsts 
un pašvaldību īpašumā esošajos nekustāmajos īpašumos, kā arī rīcības plāni to īstenošanai. 

5.rekomendācija. Daudzdzīvokļu un rūpniecisko ēku renovēšanas veicināšanai nepieciešamas konkrētas valdības 
iniciatīvas privātā sektora atbalstam, t.sk. ņemot vērā nolietoto un milzīgo dzīvojamo ēku fondu, kam 
nepieciešama renovācija, kā arī sociālos jautājumus. 

6.rekomendācja. Jāstiprina sadarbība starp Patērētāju tiesību aizsardzības centru (PTAC), Valsts Būvniecības 
kontroles biroju un par būvizstrādājumu uzraudzību atbildīgo iestādi, kā arī būvspeciālistiem, lai operatīvi varētu 
veikt nepieciešamus ierobežošanu pasākumus, gadījumā, ja ir konstatētas neatbilstības būvmateriālu 
izmantošanā. 

7.rekomendācja. Jāizveido informācijas platforma ar detalizētu informāciju, lai nodrošinātu labāku informētību 
par prasībām būvizstrādājumiem. Svarīgi panākt, lai būvniecības un renovēšanas procesā tiktu izmantoti tādi 
materiāli, kādus sākotnēji iecerējis pasūtītājs, arhitekts un inženieri. 

8.rekomendācija. Lēmumu pieņemšanas un īstenošanas procesam jābūt caurspīdīgam, saprotamam un 
visaptverošam, lai uzlabotu iedzīvotāju dzīves apstākļus. Jānodrošina sadarbība starp valsts iestādēm, 
pašvaldībām, būvniekiem, citām iesaistītajām pusēm un sabiedrību kopumā. 

9.rekomendācija. Publiskajās sabiedrības informēšanas kampaņās, piem. "Dzīvo siltāk u.c., jāapkopo renovācijas 
veiksmes stāsti, lai informētu iedzīvotājus par ilgtspējīgu renovāciju un ieguvumiem no tās, gan arī sliktā 
pieredze, lai no tās mācītos un nepieļautu kļūdas nākotnē. 

10.rekomendācija. Jāturpina sabiedrības informēšanas kampaņas, kā arī jāfokusējas uz konkrētu mērķa grupu 
interesēm un specifiskām ar renovāciju saistītām tēmām iedzīvotājiem draudzīgā veidā. 
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Latvijas Renovācijas stratēģijas  
piekrišanas līmenis katrai rekomendācijai: 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Rumānijas pieredze 

NEKUSTAMĀ ĪPAŠUMA NODOKĻU ATLAIDES 

LABĀS PRAKSES PIEMĒRS 

Viens no nozīmīgākajiem lēmumiem 
mūsu dzīvēs ir mājokļa iegāde. Tā prasa 
lielas investīcijas, kas ne vienmēr tiek 
ieguldītas no uzkrājumiem, it īpaši, ja 
mājokli iegādājas gados jauni cilvēki un 
ģimenes. Tāpēc loģisks risinājums ir 
kredīts mājokļa iegādei. Brīdis, kad tiek 
pieņemts lēmums par kredītu mājokļa 
iegādei, kā arī izvēlēts mājoklis, lielā 
mērā nosaka nākamo īpašnieku 
turpmākos dzīves apstākļus, kā arī 
ekonomisko situāciju – vai ēkā būs labs 
mikroklimats, ekoloģiski materiāli, 
ergonomiski un funkcionāli risinājumi. 
Ne mazāk nozīmīgi – cik daudz enerģijas 
tiks patērēts mikroklimata uzturēšanai 
un cik lielas būs ikmēneša izmaksas.  

Ēkas izmaksas un vērtība jāizvērtē visā 
tās dzīves cikla laikā, apskatot, kā 
minimums nozīmīgākos ēkas 
konstruktīvos elementus un sistēmas. 
Bieži vien sākotnēji ieguldot mazliet 
vairāk līdzekļu (līdz 15%), ilgtermiņā 
iespējams ievērojami ietaupīt.  

Savukārt, bankas, kas nodrošina 
finansējumu mājokļu iegādei, veido savu 
portfolio no tādām ēkām, kādas tiek 
iegādātas. Ilgtspējīgas ēkas ļauj 
ievērojami palielināt šī portfolio vērtību 
un drošumu. Papildus ieguvums bankām, 
ir kredīta ņēmēju spēja atmaksāt kredītu. 
Ņemot vērā, ka ilgtspējīgas un 
energoefektīvas ēkas prasa mazākus 
ieguldījumus ēkas ekspluatācijas laikā, 
īpašnieku spēja atmaksāt kredītu 
ievērojami pieaug.  

Attīstītāji sadarbībā ar Rumānijas Zaļās 
būvniecības padomes ekspertu komandu 
un banku (konkrēti – RaiffeisenBANK) ir 
attīstījusi jau 12 projektus, kuros 
mājokļus ir iespējams iegādāties ar 
labākiem kredīta nosacījumiem – 
izmantojot zaļos kredītus, tajā skaitā 
4500 dzīvokļus. Pieredze rāda, ka, pat 
ņemot vērā lielāku sākotnējo investīciju, 
ikmēneša maksājums, ko sastāda 
komunālie maksājumi un kredīta 
maksājums, ir par 10% zemāks, nekā, 
piemēram, parastiem dzīvokļiem ar B 
energoefektivitātes klasi un bez citiem 
ilgtspējīgiem risinājumiem.  

Plašāka informācija: 
https://goo.gl/F26m4h 

 

Rumānijas pieredze 

ZAĻIE KREDĪTI ĒKU BŪVNIECĪBAI UN 
RENOVĀCIJAI 

Ēku pārbūve un atjaunošana sniedz ieguvumus gan 
iedzīvotājiem un īpašniekiem, nodrošinot labus dzīves 
apstākļus un samazinot enerģijas rēķinus, gan sabiedrībai 
kopumā – tiek sakārtota vide, kā arī veicināta 
energoneatkarība. Tā kā ieguvumi ir daudzpusīgi, iniciatīvas 
atjaunot un pārbūvēt esošās ēkas ir jāatbalsta. Kā viens no 
nozīmīgiem šķēršļiem ir ēku vērtības, un līdz ar to nekustamā 
īpašuma nodokļa pieaugums pēc veiktajiem darbiem.  

Lai novērstu šāda sloga veidošanos, Rumānijā tiek piemērotas 
nekustamā īpašuma nodokļa atlaides ēkām, kas kvalitatīvi 
renovētas un sasniegušas augstus energoefektivitātes 
rādītājus. Arī Latvijā ir izmantota šāda prakse, piemēram, Rīgas 
pilsētā. Rumānijā šobrīd šāda prakse tiek īstenota kopumā 6 
pašvaldībās un 21 pilsētā, piemēram, ClujNapoca, 2015. gada 
decembrī piesaistīti 600 000 EUR, lai nodrošinātu nekustamā 
īpašuma nodokļu atlaides 3 gadu periodā un tādējādi 
atbalstītu 20 apjomīgus projektus.  

Šāda iniciatīva prasa ne tikai kvalitatīvus un ambiciozus 
projektus, bet arī atbilstošu to īstenošanu, tāpēc vissvarīgāk ir 
novērtēt situāciju pēc būvdarbu pabeigšanas un ēkas 
ekspluatācijas laikā. Šāda iniciatīva veicina ne tikai iedzīvotāju 
maksātspēju un iedrošina iedzīvotājus ieguldīt savu ēku 
uzturēšanā un atjaunošanā, bet arī ceļ būvniecības nozares 
kvalitāti un atbildību.  

Plašāka informācija: https://goo.gl/JF0p2n 



         

 

 

       

    

       

 

 

Valdība
Pašvaldības
Citas publiskas organizācijas
Finanšu pakalpojumi
Ēku lietotāji (citi, kas nav iedzīvotāji)
Būvdarbu veicēji
Enerģijas piegādātāji
Zinātniski pētnieciskie institūti
Mediji
NVO
Ēku lietotāji (iedzīvotāji)
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Enerģijas piegādātāji
Zinātniski pētnieciskie institūti
Mediji
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Projekta BUILD UPON ietvaros tiek veikta Latvijas renovācijas 
procesā iesaistīto organizāciju apkopošana interaktīvās kartēs, 
kas laika gaitā tiek pilnveidotas. Ir apkopota arī informācija par 
14.oktobra konferences dalībniekiem un veikta to analīze:  

Kopumā Latvijas renovācijas tirgū uz doto brīdi 
visvairāk tiek pārstāvētas šādas nozares – būvdarbu 
veicēji, NVO, citas publiskas organizācijas, kā arī 
valdība. 

 

 

 

Latvijas renovācijas tirgus dalībnieki: 
https://kumu.io/LSBC/build-upon-renovation-

stakeholder-system-map-latvia 

Konferences dalībnieki: https://kumu.io/LSBC/build-
upon-international-conference-energy-efficiency-the-

first-fuel-for-sustainable-and-resilient-urban-
environment-14th-october-2016 

Renovācijas dalībnieki 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

#BUILDUPON 

Projekts ir saņēmis finansējumu no Eiropas Savienības pētniecības un inovāciju programmas „Apvārsnis2020” saskaņā ar 
granta līgumu Nr.649727.Atsauce: Šī materiāla autori ir pilnībā atbildīgi par tā saturu. 

Komisijas viedokli, nedz arī EASME vai Eiropas Komisijas ir atbildīgas par jebkādu šī materiāla izmantošanu.

Latvijas renovācijas tirgus dalībnieki 
Projekta BUILD UPON ietvaros veikta Latvijas renovācijas procesā 
iesaistīto organizāciju apkopošana interaktīvās kartēs. Kartes laika 
gaitā tiek pilnveidotas. Skaties tās šeit:https://kumu.io/LSBC/build
upon-renovation-stakeholder-system-map-latvia
arī Tava organizācija ir iesaistīta! Sazinies ar mums, lai pilnveidotu 
karti! 

 
RenoWiki 
RenoWiki ir BUILD UPON tiešsaistes datubāze, kas apkopo dažādu 
valstu veiksmīgākās renovācijas iniciatīvas dažādās valstīs 
(likumdošanas, finanšu, pētniecības, izglītības utt.). Tās mērķis ir 
sniegt visiem iespējamiem interesentiem informāciju par 
veiksmīgākajiem piemēriem renovācijas veicināšanai, kā arī rosināt 
šo iniciatīvu izmantošanu un pārņemšanu citās valstīs. Datubāzē 
iekļautas arī svarīgākās Latvijas renovācijas iniciatīvas, bet, ja 
neatrodi savu iniciatīvu Renowiki, aicinām to pievienot vai informēt 
mūs! Viens no izaicinājumiem labāko iniciatīvu ieviešanai citās 
valstīs, ir to ietekmes objektīva novērtēšana. Viens no labākajiem 
Latvijas piemēriem ir EM komunikācijas kampaņa “Dzīvo Siltāk”.
Vairāk informācijas šeit: http://buildupon.eu/lv/initiatives/#the
renowiki 

PROJEKTU ĪSTENO: 

 

 

 

 

 

 

 

 

Projekts ir saņēmis finansējumu no Eiropas Savienības pētniecības un inovāciju programmas „Apvārsnis2020” saskaņā ar 
granta līgumu Nr.649727.Atsauce: Šī materiāla autori ir pilnībā atbildīgi par tā saturu. Tas nekādā veidā nepārstāv ne Eiropas 

Komisijas viedokli, nedz arī EASME vai Eiropas Komisijas ir atbildīgas par jebkādu šī materiāla izmantošanu.

Piedalies arī Tu! 
Ja esi eksperts būvniecībā, nevalstiskā vai valsts un 
sektora pārstāvis, valsts un privāto uzņēmumu, asociāciju vai 
biedrību pārstāvis, vai arī esi bijis iesaistīts augstas 
efektivitātes ēku renovācijā, Latvijas Ilgtspējīgas Būvniecības 
padome aicina Tevi līdzdarboties! 
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Projekts ir saņēmis finansējumu no Eiropas Savienības pētniecības un inovāciju programmas „Apvārsnis2020” saskaņā ar 
Tas nekādā veidā nepārstāv ne Eiropas 

Komisijas viedokli, nedz arī EASME vai Eiropas Komisijas ir atbildīgas par jebkādu šī materiāla izmantošanu. 

 
Ja esi eksperts būvniecībā, nevalstiskā vai valsts un pašvaldību 
sektora pārstāvis, valsts un privāto uzņēmumu, asociāciju vai 
biedrību pārstāvis, vai arī esi bijis iesaistīts augstas 
efektivitātes ēku renovācijā, Latvijas Ilgtspējīgas Būvniecības 
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